

Marcel SZABÓ



Judge at the Constitutional Court, Hungary
Juge à la Cour constitutionnelle, Hongrie

Marcel Szabó is a judge at the Constitutional Court of Hungary since 2016, and a full professor of international law and European law at Pázmány Péter Catholic University, Budapest. Between 2011–2012 he represented the Hungarian government at the International Court of Justice. Between 2012–2016 he was the Deputy Commissioner for Fundamental Rights and Ombudsman for Future Generations in Hungary. Since 1997 he has been lecturing at Pázmány Péter Catholic University, and he has been the head of the Department of European Law since 2004. At the Constitutional Court he is the judge-rapporteur of the most important environment-related cases of the Hungarian Constitutional Court. He is a Member of the Permanent Court of Arbitration, member of the Board of Governors of the Centre for International Sustainable Development Law (CISDL) and the founder and honorary chair of the Network of Institutions of Future Generations. He is the founder and editor-in-chief of the Hungarian Yearbook of International Law and European Law. Environmental law has been among the main fields of his professional and academic activities for nearly 20 years.

Marcel Szabó est juge à la Cour constitutionnelle de Hongrie depuis 2016 et professeur titulaire de droit international et de droit européen à l'Université catholique Pázmány Péter de Budapest. Entre 2011 et 2012, il a représenté le gouvernement hongrois à la Cour Internationale de Justice. Entre 2012 et 2016, il était Commissaire adjoint aux droits fondamentaux et Ombudsman pour les Générations Futures en Hongrie. Depuis 1997, il enseigne à l'Université catholique Pázmány Péter et dirige le Service de droit européen depuis 2004. À la Cour constitutionnelle, il est le juge rapporteur des plus importantes affaires liées à l'environnement de la Cour constitutionnelle hongroise. Il est membre de la Cour permanente d'arbitrage, membre du conseil d'administration du « Centre for International Sustainable Development Law (CISDL) » et fondateur et président honoraire du « Network of Institutions of Future Generations ». Il est le fondateur et le rédacteur en chef de l'annuaire hongrois de droit international et de droit européen. Le droit de l'environnement est l'un des principaux domaines de ses activités professionnelles et universitaires depuis près de 20 ans.